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Čínský premiér Li řekl Yellenové, že čínsko-americké
vztahy mohou vidět „více duhy“ po „větru a dešti“

globaltimes.cn/page/202307/1293956.shtml

ČÍNA  /  DIPLOMACIE
Čínský premiér Li řekl Yellenové, že čínsko-americké vztahy mohou
vidět „více duhy“ po „větru a dešti“

Časté rozhovory jsou povzbudivé, ale USA musí zůstat věrné svým
slovům: odborníci

Podle
Wang Cong
a Leng ShumeiZveřejněno: 8. července 2023 00:15 Aktualizováno:
8. července 2023 17:06

https://www.globaltimes.cn/page/202307/1293956.shtml
https://www.globaltimes.cn/china/
https://www.globaltimes.cn/china/diplomacy/
https://www.globaltimes.cn//author/Reporter-Wang-Cong.html


2/7

Čínský premiér Li Qiang se 7. července setkal v Pekingu s
americkou ministryní financí Janet Yellenové. Foto: Xinhua

 
Čínský premiér Li Qiang se v pátek v Pekingu setkal s americkou
ministryní financí Janet Yellenovou a vyzval USA, aby zachovaly
„racionální a pragmatický“ postoj a spolupracovaly s Čínou na tom,
aby se bilaterální vztahy co nejdříve vrátily na správnou cestu, a
zároveň poznamenal, že Čínsko-americké vztahy mohou vidět
„duhu“ po kole „větru a deště“.

Yellenová je v Pekingu na čtyřdenní cestě, její první jako ministryně
financí USA, která je součástí toho, co američtí představitelé
nazývají snahou o posílení komunikace s čínskými protějšky
uprostřed napětí v bilaterálních vztazích. Během pátečního setkání
Yellenová řekla, že USA usilují o „zdravou hospodářskou soutěž“ a
„více komunikace a výměny“.  

Zvýšená interakce mezi čínskými a americkými představiteli je
pozitivním signálem pro svět, který naléhavě potřebuje rozhovory a
spolupráci mezi dvěma největšími světovými ekonomikami uprostřed
narůstajících problémů. Navzdory nedávným rozhovorům však
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vztahy mezi Čínou a USA pravděpodobně zůstanou na nejnižším
bodě za několik desetiletí a Washington musí zůstat věrný svým
slovům, aby vztahy stabilizoval, poznamenali čínští experti. 

'Duha po větru, dešti'

 

Li se setkal s Yellen ve Velké síni lidu v Pekingu. Během setkání
čínský premiér řekl, že čínská kultura si cení míru nade vše ostatní,
na rozdíl od hegemonie a šikany. Doufáme, že USA zachovají
racionální a pragmatický postoj a budou spolupracovat s Čínou
stejným směrem, aby posunuly bilaterální vztahy brzy zpět na
správnou cestu, uvedla agentura Xinhua News Agency.  

„Rozvoj Číny je pro USA spíše příležitostí než výzvou a spíše ziskem
než rizikem,“ řekl Li. Dodal, že politizace ekonomické spolupráce
nebo přetěžování konceptu bezpečnosti na takovou spolupráci
neprospívá ekonomickému rozvoji obou zemí a celého světa.

Li dále poznamenal, že obě strany by měly posílit komunikaci a
hledat konsenzus o důležitých otázkách v bilaterální ekonomické
oblasti prostřednictvím upřímných, hloubkových a pragmatických
výměn, aby do čínsko-amerických ekonomických vztahů vnesly
stabilitu a pozitivní energii.

S odkazem na duhu, kterou Yellenová viděla, když ve čtvrtek
dorazila do Pekingu, Li řekl, že čínsko-americké vztahy mohou také
vidět „více duhy“ po kole „větru a deště“, podle záběrů ze setkání
zveřejněných Phoenix Satellite Television.

Když čínský premiér mluvil, Yellenová poslouchala, neustále se
usmívala a přikyvovala. Yellenová četla to, co vypadalo jako
připravené prohlášení, řekla, že vedoucí představitelé obou zemí
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během svého setkání na Bali v Indonésii v listopadu 2022 zdůraznili,
že vysocí představitelé našich zemí by měli prohloubit konstruktivní
úsilí o makroekonomickou stabilitu a řešit společné globální výzvy.

"Jsem v Pekingu, abych na tomto směru navázal," řekla Yellenová
podle přepisu z amerického ministerstva financí. "Doufám, že tato
návštěva může podnítit pravidelnější komunikační kanály mezi
našimi dvěma zeměmi." V souladu se svým zaměřením na
ekonomické vazby Yellenová zopakovala, že „usilujeme o zdravou
hospodářskou soutěž, která není vítězem-beroucí vše, ale která se
spravedlivým souborem pravidel může časem prospět oběma
zemím.

Zaměření na ekonomické vazby, které dlouho sloužily jako
stabilizátor v bilaterálních vztazích, má podle Gao Lingyuna,
odborníka z Čínské akademie, velký význam pro obě země i pro
svět, který čelí vážnému poklesu. sociálních věd v Pekingu.

„Scéna, kdy se obě strany posadily, aby si promluvily, je velmi
pozitivním signálem, který by mohl dodat důvěru a povzbuzení
účastníkům trhu v obou zemích,“ řekl Gao v pátek pro Global Times
a dodal, že i když je atmosféra obtížná, je stále pravděpodobné. že
se oběma stranám podaří udělat určitý „pokrok“ v oblasti
makroekonomických politik. 

To se také zdá být středem zájmu Yellenové. Během pátečního
projevu u kulatého stolu s americkými podniky v Číně řekla, že „v
ekonomické oblasti nám pravidelné výměny názorů s našimi
čínskými protějšky mohou pomoci monitorovat ekonomická a
finanční rizika a mohou pomoci vytvořit podmínky pro zdravý
ekonomický vztah. mezi našimi dvěma zeměmi."

V ekonomické oblasti je však mezi oběma zeměmi mnoho rozdílů. I
když USA neustále zasahují proti čínským firmám a omezují export
high-tech do Číny, Yellenová během svých schůzek s čínskými
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představiteli řekla, že bude sdělovat „obavy“ amerických podniků
ohledně „využívání netržních nástrojů ze strany Číny“.

Gao řekl, že taková tvrzení jsou medializována americkými politiky
ve snaze potlačit čínský rozvoj, a poznamenal, že Čína opakovaně
poskytla důkazy, že žádná taková praxe neexistuje. 

Navzdory velkým rozdílům však existují větší očekávání, že obě
země mohou spolupracovat v hospodářských a obchodních
oblastech, kde mají společné zájmy.

"Zatímco USA pokračují v hnidopichu a vytvářejí mnoho problémů,
bilaterální ekonomické a obchodní vztahy jsou stále balastním
kamenem čínsko-amerických vztahů a to se nezměnilo," řekl Li
Haidong, profesor na Čínské univerzitě zahraničních věcí. Global
Times v pátek.

Větší výzvy

Existují však stále větší překážky pro hospodářskou a obchodní
spolupráci, která by byla výhodná pro obě strany, protože
Washington nadále klade překážky, včetně údajně zvažování nových
omezení investic v Číně a čipů umělé inteligence v zemi, jako
součást svého celkového přístupu k omezení Čína, uvedli
odborníci.  

"Atmosféra prostě není příliš vhodná", aby obě strany dosáhly
jakékoli smysluplné dohody v ekonomické oblasti, vzhledem k
rostoucímu napětí v celkových bilaterálních vztazích, řekl Gao.

Kromě ekonomických a obchodních represí Washington také
neustále vyvolává napětí s Čínou na mnoha frontách, včetně
tchajwanské otázky a Jihočínského moře. 
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V posledním příkladu, ve stejný den, kdy Yellenová přiletěla ve
čtvrtek do Pekingu, americký ministr obrany Lloyd Austin obvinil
Čínu z „nátlakového a riskantního operačního chování“ v
Jihočínském moři. Wang Wenbin, mluvčí čínského ministerstva
zahraničí, v pátek kritizoval obvinění jako pošpinění zákonných
aktivit Číny v oblasti vymáhání práva ve snaze vrazit klín mezi
regionální země. Na tiskovém brífinku Wang rovněž odmítl obvinění
USA z toho, že Čína odmítá spolupracovat v oblasti boje proti
drogám, a vyzval USA, aby napravily své chyby a vytvořily nezbytné
podmínky pro takovou spolupráci.

"Strategie USA již byla stanovena - oddělí se od Číny, zakročí proti
Číně a bude s ní soutěžit. Stala se základní politikou USA," řekl Liu
Weidong, vědecký pracovník Institutu amerických studií při Čínské
sociální akademii. Sciences, řekl v pátek Global Times. 

To je důvod, proč je pro obě země tak těžké dosáhnout nějakého
smysluplného výsledku během setkání, jako jsou ty během
Yellenové cesty, řekl Liu. "Obnovení tohoto druhu komunikace je
úspěch samo o sobě," řekl.  

V rámci pátečních jednání s čínskými představiteli se Yellenová
setkala také s bývalým čínským vicepremiérem Liou He a Yi
Gangem, guvernérem Čínské lidové banky (PBC), centrální banky.
Má se také setkat s bývalým šéfem PBC Zhou Xiaochuan, 

 

SOUVISEJÍCÍ ČLÁNKY

Yellenová přijíždí do Pekingu; výlet „důležitý“ pro udržení otevřených
komunikačních linek na vysoké úrovni
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Americká ministryně financí Janet Yellenová přiletěla do Pekingu ve
čtvrtek odpoledne a zahájila čtyřdenní návštěvu Číny...

NEJSLEDOVANĚJŠÍ

 
 


